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Kaufmännischer Verband Basel • Aeschengraben 15 • 4002 Basel  

An die  
Nachbarinnen und Nachbarn  
des Kaufmännischen Verbands  
in Basel  
 

 

 

Basel, 23. Mai 2025  

 

 

 

Neubauprojekt «KV Campus»  
Informationen zum Rückbau  
 

Sehr geehrte Nachbarin 

Sehr geehrter Nachbar 

 

Gerne informieren wir Sie nachfolgend über die anstehenden Arbeiten von Montag, 26. Mai 2025 bis 

Mittwoch, 28. Mai 2025, 17 Uhr, sowie von Montag, 2. Juni bis Freitag, 6. Juni 2025 am Gebäude am 

Aeschengraben 15: 

• Entfernung schadstoffhaltiger Bauelemente an Fassade Strassenseite (Aeschengraben) mit Flex 

(Winkelschleifer), Unterdruckgeräten und Spezialabsaugungen. 

• Weitere Entkernung im Gebäudeinnern 1. UG bis 6. OG mit Kleinmaschinen, Bohrhammer und 

Abbruchgeräten.  

• Entfernung schadstoffhaltiger Bauelemente im 1. UG mit Kleinmaschinen und Unterdruckeinheiten. 

• Erstellung von Wasser- und Stromanschlüssen für Baustelle durch IWB. 

Diese Arbeiten erfolgen kontrolliert und unter vollständiger Einhaltung des Schutzkonzeptes (PSA, 

Abschottung, Luftreinigung) und verursachen voraussichtlich eine mittlere Lärmbelastung. Die 

Fachleute vor Ort wurden generell angewiesen, Massnahmen zur Reduktion des Baulärms zu 

ergreifen und die Arbeiten so zu koordinieren, dass lärmintensive Phasen kurzgehalten werden.  

 

Bei Fragen wenden Sie sich gerne an unsere Nachbarschaftsbeauftragte Frau Andrea Knellwolf.  

 

Wir wünschen Ihnen einen schönen Auffahrtstag und danken Ihnen für Ihr Verständnis. 

 

Freundliche Grüsse 
Kaufmännischer Verband Basel 

 

 

 

Carlo Leone Andrea Knellwolf 
Geschäftsleiter Nachbarschaftsbeauftragte 
 
carlo.leone@kvbasel.ch nachbarschaft.kv@gmail.com 
T +41 61 271 54 70 M +41 79 258 72 08 
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Basel, 23 May 2025 

 

 

 

New construction project «KV Campus»  
Information about demolition work 
 

Dear neighbour, 

 

We would like to inform you about the upcoming work taking place inside the building at 

Aeschengraben 15 from Monday, 26 May 2025 to Wednesday, 28 May 2025, 5 p.m., and from 

Monday, 2 June to Friday, 6 June 2025: 

• Removal of contaminated building elements on the street side façade (Aeschengraben) 

using angle grinder, vacuum equipment and special extraction systems. 

• Further gutting inside the building from the first basement to the 6th floor using small 

machines, rotary hammer and demolition equipment.  

• Removal of contaminated building elements in the first basement with small machines and 

vacuum units. 

• Installation of water and electricity connections for the construction site by IWB. 

 

These works will be carried out in a controlled manner and in full compliance with the protection 

concept (PPE, partitioning, air purification) and are expected to generate a medium level of noise. 

Our on-site specialists have been instructed to take measures to minimise construction noise and to 

coordinate work in a way that keeps noisy phases as short as possible. 

 

If you have any questions, please feel free to contact our neighbourhood liaison officer, Ms Andrea 

Knellwolf. 

 

We wish you a pleasant Ascension Day and thank you for your understanding. 

 

Kind regards, 
Kaufmännischer Verband Basel 

 

 

 

Carlo Leone Andrea Knellwolf 
Managing Director Neighbourhood Liaison Officer 
 
carlo.leone@kvbasel.ch nachbarschaft.kv@gmail.com 
T +41 61 271 54 70 M +41 79 258 72 08  
 
 
This is an unofficial translation. In case of discrepancies, the original German version shall prevail.  


